
 

 

 

Zápis z kolegia děkanky HF JAMU dne 12. 9. 2022 
 
Přítomni: prof. Barbara Maria Willi, Ph.D., doc. MgA. Jana Goliášová, prof. MgA. Jindřich Petráš, 
doc. Jurij Likin, PhDr. Petr Lyko, Ph.D. et Ph.D., MgA. Kateřina Polášková 
 
Hosté: MgA. Daniela Peclová 
 
Omluveni: Ing. Jana Vondráčková  
 
 

1. Informace paní děkanky prof. Willi, Ph.D.: 
- Děkanka zahájila kolegium a přivítala MgA. Peclovou, která bude na KD docházet jednou 

měsíčně. 
- Schůzka vedoucích kateder proběhne dne 20. 9. v 9:30 v pracovně paní děkanky. 
- Výjezdní zasedání KR: 

o „Akční plán“ byl na rektorát odeslán. 
o Doc. Likin a Ing. Vondráčková se zasedání nemohou zúčastnit, jejich kompetence 

budou zastoupeny doc. Goliášovou a MgA. Poláškovou. 
o Program k zasedání byl zaslán panem rektorem ve 3 minutách. 
o Témata za HF k zasedání: 

 Financování osobních nákladů: nové zdroje? 
 Energie: úspory. 
 Reálnost cílů, které jsou pojmenované v dokumentu „rozšířené kolegium“, 

zejména nárůst zahraničních studentů o 25 %. 
 Doktorská studia: co přinese novela VŠ, bude-li přijata. 
 Ukrajinská problematika. 
 Postoj k otázce kritické infrastruktury – ochrany v pozici uměleckých VŠ. 

- PR: 
o Děkanka s proděkankou navrhují směrem ven více prezentovat pracovní úspěchy 

našich absolventů; děkanka prosí vedoucí kateder, aby informace předávali 
MgA. Peclové. 

o Děkanka doporučuje zviditelnit excelentní publikace vědeckého a popularizačního 
charakteru. Například publikace Petra Lyka: Varhanní hnutí, Kristýny 
Znamenáčkové: Sólová tvorba B. Martinů, resp. starší publikaci Eleny Pokorné: 
Fanny Mendelssohn-Bartholdy. 

o Zviditelnění nových pozic hostujících profesorů: Josef Špaček – housle, Pavel Nikl 
– viola. Fungování: šestkrát za akademický rok budou pro studenty probíhat 
semináře a master class. V akademickém roce 2022/23 dostává tuto podporu 
zejména Katedra strunných nástrojů. Cílem je přitáhnout umělecky excelentní 
osobnosti volnou formou na fakultu a zvýšit tím zájem o dané obory.  

o Diskuse o interní soutěži (tuzemští hostující pedagogové) a internacionalizaci 
(zahraniční pedagogové). Doc. Likin do konce roku vypracuje analýzu efektivnosti 
aktivit za posledních pět let. Děkanka informovala o cíli zvyšovat počet vyjíždějících 
pedagogů a studentů od nás do zahraničí (výkonový faktor vyváženosti 
přicházejících a vyjíždějících studentů a pedagogů) 

o MgA. Peclová: informace ohledně webu – probíhá zkouška funkcí.  
o MgA. Peclová zveřejní rozdělení KKDOR na dvě katedry i na webu. 
 

2. Informace doc. MgA. Goliášové: 
- Ukrajinští studenti: podle lex Ukrajina proběhnou přijímací zkoušky, pro ukrajinské studenty 

i v ZS bude dále probíhat krátkodobý kurz. Vzhledem k náročnému procesu (doc. Likin, 
doc. Goliášová, studijní i zahraniční oddělení zkoumají a zpracovávají velké množství 
žádostí a dotazů, z nichž minimum odpovídá požadavkům a nastaveným procesům) 



 

 

 

Hudební fakulta zvažuje, že nebude další přijímací zkoušky dle Lex Ukrajina vypisovat. 
Děkanka poděkovala všem zúčastněným za pomoc, čas a ochotu. 

- Doktorské studium: proděkanka upozornila na množství přerušených studií zejména u OR 
Interpretace a teorie interpretace, touto problematikou se bude zabývat i oborová rada. Dále 
upozornila na přestupy z kombinovaného do prezenčního studia a navrhla tyto přestupy 
povolit jen ve výjimečných případech, a to děkankou fakulty. 

- Možnost přijímacích zkoušek online formou pro interpretační obory kromě Hudební 
produkce a Dirigování orchestru i sboru, bude projednána dne 20. 9. na schůzce vedoucích 
kateder. KD zvažuje umožnit tuto formu pouze uchazečům ze zemí mimo EU, bude záležet 
na výsledku diskuse s vedoucími kateder. 

- Na schůzi VK zároveň proběhne i děkanská zkouška (klarinet). 
 

3. Informace MgA. Poláškové, zástupkyně tajemnice: 
- KD provedlo 2. průběžné hodnocení projektů CRP: 

o 1. Festivaly a přehlídky – prostředek rozvoje zvyšování kvality umělecké činnosti 
jako výstupu ze studia a její vzájemné posouzení v oborech múzických umění 
(AMU, JAMU).  

o 2. Spolupráce uměleckých vysokých škol a fakult s místními veřejnými partnery 
a subjekty kreativních průmyslů na prezentaci vzdělávací a tvůrčí činnosti (UJEP, 
VUT, UTB, TUL, OU, SUO, JAMU, ZUP)  

o 3. Ověření potenciálu třetího – uměleckého profilu studijního programu (AVU, AMU, 
JAMU). 

o 4. Implementace standardů pro zajišťování kvality vzdělávací činnosti pro různé 
formy studia do akreditačního procesu a systému zajišťování kvality na jednotlivých 
VŠ (18+, UK). 

o 5. Společný přístup k zajišťování sběru zpětné vazby od absolventů veřejných 
vysokých škol v ČR (18+, ČZU). 

o 6. Udržitelnost a další rozvoj virtuálních mobilit na vysokých školách (18+, UHK) 
o 7. Sociální bezpečí na českých vysokých školách v kontextu akademické etiky 

(18+, MU). 
o Od posledního hodnocení v červnu 2022 nedošlo k žádným zásadním změnám. 

Dílčí aktivity jednotlivých projektů jsou průběžně realizovány. HF nepředpokládá 
žádnou změnu projektů. Finanční prostředky jsou průběžně čerpány v návaznosti 
na plánované harmonogramy aktivit jednotlivých projektů. V rámci jednotlivých 
projektů dojde k přesunům mezi rozpočtovými položkami za dodržení stanovených 
pravidel MŠMT. 

- Úspory energií: 
o Minulý týden proběhlo na rektorátu jednání ohledně úspor energií. 
o V IS je od paní kvestorky vyvěšen příspěvek týkající se energetické krize. 
o Budova HF: od 22 do 6 hod. (noční režim) se v budově HF netopí; teplota bude 

servisní firmou centrálně snížena o 1 stupeň, tj. na 19–20,5 °C podle příslušného 
topného okruhu; teplota auly se kvůli nástrojům měnit prozatím nebude; od 1. 10. 
se upraví otevírací doba HF – ve všední dny bude otevřeno 7:30–21:30, v soboty 
8:00–18:00 (pro MC otevřeno do 19:00), v neděle a o státních svátcích bude 
budova uzavřena. V návaznosti bude upraven také noční režim vytápění budovy. 

o Výjimky otevření budovy: 16. 10., 9–17 hod. – zázemí pro výroční koncert JAMU; 
6. 11., 15–22.30 hod. (bude upřesněno) – pronájem Dům zahraniční spolupráce 
a MŠMT; 13. 11., 8–15 hod. – komponovaný pořad HF v rámci Festivalu Janáček 
Brno; 20. 11., 9–20 hod. – matiné Festivalu Janáček Brno (11:00) a koncert SNHP 
(17:00); 27. 11., pronájem – zjistit možnost změny termínu. Budova bude uzavřena 
ve dnech: 30. 9.–2. 10., 28.– 30. 10., 17.–19. 11. 

o Přes Vánoce bude budova HF zavřena od 17. 12. 2022 do 2. 1. 2023. Bude dořešen 
omezený režim přístupu pro zaměstnance děkanátu ve dnech 19.–21. 12. kvůli 



 

 

 

dokončení oběhu účetních dokladů před koncem roku. 
o Správa budovy provede kalkulaci na kolik Kč vyjde jeden den topení na HF. 
o Úřední dny na HF: pondělí a středa plnohodnotný provoz, úterý dopolední provoz, 

jednotlivá oddělení děkanátu své úřední hodiny upřesní do tohoto pátku. 
o Komorní opera a Studio Devítka: otevření budovy mimo otevírací dobu HF lze 

z důvodu přípravy a zkoušení inscenací a výstupů provést na základě předložení 
konkrétních požadavků a termínů Komorní opery a KDOR k projednání na KD.  

o Koncerty: koncertní osvětlení se může zapínat pouze během koncertů, koncerty se 
budou konat beze změn, ale od 1. 1. 2023 se budou realizovat pouze povinné 
výstupy za studia. 

o Na HF proběhne výměna halogenových žárovek za úsporné LED. 
o Do všech místností HF budou zakoupeny teploměry pro monitorování teploty 

a vyhodnocování efektivnosti přijatých opatření 
- KD schválilo stipendia pro studenty HF M. Machulovou, A. Závodského a P. Gáče ve výši 

2.000 Kč/měsíc od října do prosince 2022 a od ledna do června 2023 3.000 Kč/měsíc. 
- KD schválilo stipendium pro studenta DiFa V. Šoulu za focení promocí a promocí U3V: 

bude mu vyplaceno 1.500 Kč ze stipendijního fondu a 1.000 Kč ze zdrojů U3V. 
- Aktualizace příspěvku schváleného studentům KKDOR na KD 27. 6. (festival Ars 

Electronica, Linz) dle skutečně vynaložených nákladů: T. Urík – 7000,- Kč, T. Mohr – 
2650,- Kč, E. G. Pechánková – 7000,-Kč, K. Slaběňáková – 2650,- Kč, K. Švihálková – 
6300,- Kč. 

- MgA. Koňárková ve dnech 19.–24.9. účastní konference AEC pro koordinátory zahr. vztahů 
v Monopoli (Itálie). 
 

4. Informace doc. Likina: 
- Stav internacionalizace na HF s ohledem na vnější výzvy – monitorování a zaznamenávání 

skutečného stavu pro další vyhodnocování. 
- Zájem zahraničních uchazečů o studium na HF – nutnost revize nastavených cílů, 

problematika práce s ukrajinskými uchazeči, právní předpisy Ukrajiny, přijímací řízení 
a vízová problematika (režim Student). 

- Mobility pedagogů a studentů v rámci programu Erasmus (2x přijíždějící student v LS) 
souvisí s geopolitikou a s očekávanými proticovidovými opatřeními.  

- Zahraniční mobility pedagogů HF (děkanka zdůraznila již dříve avizovanou motivaci ve 
formě odměn pro pedagogy HF – apel na vedoucí kateder a pedagogy). 

 
5. Informace PhDr. Lyka, Ph.D. et Ph.D.: 

- Nová směrnice FRVČ již vstoupila v platnost (částka LJ 10/2022), vyhlášení nového ročníku 
proběhne do konce září. 

- Vyhlášen další ročník mezinárodní konference SAR 2023 věnované uměleckému výzkumu, 
podrobněji: https://www.sar2023.no/cfc 

- Projednána otázka způsobu dělení prostředků z IP DKRVO v návaznosti na rektorátní 
návrh; v dané souvislosti je připravována i novelizace ediční směrnice. 

- HF získala rámci Modulu I za rok 2021 za hodnocení publikace: „MATĚJŮ, Zbyněk a Sam 
MCGUIRE. The Art of Digital Orchestration. New York, London: FOCAL PRESS, 2020“ 
vynikající známku „2“. Další studie (SLIMÁČKOVÁ, Jana – The Organ Compositions of 
Bedřich Antonín Wiedermann) získala hodnocení „3“. 

 
6. Informace prof. MgA. Petráše: 

- 16. 12. proběhne koncert s MFO, financováno bude z CRP. Vystoupí zde M. Tanaka 
(housle), A.-S. Mojzešová (klavír) a D. Paša (bicí nástroje). 

- AVS: pan Řezníček od 1. 10. nastupuje na úvazek 0,5 – specialista na audio nahrávání, 
pan Litoš taktéž nastupuje od 1. 10. na úvazek 0,75 – specialista na video nahrávání, pan 
Pejcha zůstává na úvazku 0,75. Od ledna 2023 nastoupí externě opět A. Konečná a dva 



 

 

 

studenti HF. Kompetence: kolega Pejcha zůstane vedoucím AVS a má na odpovědnost za 
plnění úkolů a plánování a realizaci investičních záměrů (výběr technologií). Do konce 
zimního semestru přislíbil aktualizaci skriptu. Kolega Litoš je specialista na video a vizuální 
nahrávání, pan kolega Řezníček je specialista na audio nahrávání a hudební režii. Všichni 
interní pracovníci se budou vzájemně zapracovávat tak, aby byli zastupitelní. 

- „Příjem objednávek“ nahrávání přijme nově pan Mgr. T. Řezníček. Návrh komunikační cesty 
navrhuje AVS (kontroluje proděkan Petráš). 

 
 
 

Příští řádné KD proběhne 10. 10. v 9:30. 
 
 
 
Zapsala     Verifikovala 
Mgr. Veronika Ďásková     prof. Barbara M. Willi, Ph.D. 
     děkanka HF 


